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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Matolcsy György, a Magyar Nemzeti Bank 
elnöke 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mennyivel kellene emelni a családi adókedvezményt?"

Tisztelt Elnök Úr!
 
 
Soha olyan kevés gyermek nem született Magyarországon, mint tavaly, a tragikus helyzet pedig
tovább  romlik  idén:  a  termékenységi  ráta  a  2021-es  1,59-ről  1,36-ra  csökkent,  azaz  többet
zuhantunk  3  év  alatt,  mint  amennyivel  most  meghaladjuk  a  2011-es  mélypontot  (1,23).  A
miniszterelnök által  2030-ig  célnak jelölt  2,1-es  érték  elérhetetlennek tűnik  –  hacsak  nem lesz
radikális változtatás. Az MNB két éve tette közzé remek tanulmányát A fenntartható egyensúly és
felzárkózás 144 pontja címmel, de annak demográfiai javaslatait a kormány egyáltalán nem fogadta
meg.
 
Megtévesztő  kormánypropaganda,  hogy  hazánk  sokat  költ  családtámogatásokra,  ugyanis  az
Eurostat  adatai  szerint
(https://ec.europa.eu/eurostat/databrowser/view/spr_exp_gdp__custom_10810982/default/table?
lang=en) a  GDP százalékában vizsgálva az EU 27 tagállamának e kiadásait,  messze átlag alatt
költünk erre, csak a 20. Magyarország, ráadásul idén 50 milliárd Ft-tal kevesebbet terveztek a 2023.
évi keretösszegnél, és az EU-rekorder magyar infláció miatt annyit sem ér.
 
Az MNB két évvel ezelőtti tanulmányában hívták fel a figyelmet:



 
Most  pontosan  mi  a  helyzet,  mennyivel  kellene  emelni  januártól  a  családi  kedvezményt,  hogy
legalább a 2011-es bevezetéskori reálértékét elérje? Persze az sem lenne elég,  hiszen azzal sem
értünk a 2,1-es termékenységi ráta  közelébe sem. A családtámogatások összege a GDP %-ában
mérve  folyamatosan  csökken  2010  óta  még  a  KSH  szerint  is
(https://www.ksh.hu/stadat_files/szo/hu/szo0005.html),  az  elmúlt  30 évben most  a  legkisebb!  Az
MNB két évvel ezelőtti számítása szerint három gyermek felnevelésének várható költsége 86 millió
forint,  ehhez  az  állami  támogatás  csak  54 millió.  Nem csoda,  hogy a Tárki  kimutatása  szerint
nagyobb  szegénységi  kockázat  nagycsaládosnak  lenni,  mint  nyugdíjasnak.  Ez  nem  családbarát
kormányzás.
 
Jegybankelnök  úr  tavaly  az  Országgyűlésben  egy  nekem adott  válaszában  egy  demográfia  2.0
kormányprogramot szorgalmazott: https://magyarjelen.hu/bedolt-csaladpolitika-matolcsy-elismerte-
novak-kormanykritikajat - de hiába. Most mit javasolna?
 
Tisztelettel:
Novák Előd
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